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PROTOKÓŁ  Nr X/2015 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 27 listopada 2015 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1105, zakończono o godz. 1231. Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń UG 
Manowo. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 15 radnych wg załączonej listy obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy                            -     Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy  -     Irena Oleksy 
3. Skarbnik Gminy                     -     Bożena Tomaszewska 
4. Protokolant   -     Anna Drabik 
 

zainteresowani pracownicy Urzędu Gminy, goście zaproszeni oraz sołtysi wg załączonych list 
obecności. 
 

 
Ad.I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia X Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy obecności 
stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 15 radnych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad. 
 
Do porządku obrad uwag nie wniesiono.  
 
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołów VIII i IX Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
6. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 
1. Zimowe utrzymanie dróg. 
2. Rozpatrzenie projektu budżetu gminy na 2016 rok. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) przyjęcia „Programu i zasad współpracy Gminy Manowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2016”, 

b) wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości, 
c) sprzedaży lokalu mieszkalnego, 
d) wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości, 
e) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami kolejnej umowy najmu 

lokalu użytkowego – Ośrodka Zdrowia w Manowie, 
f) opłaty miejscowej, 
g) wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
h) wyrażenia zgody na przyjęcie od Powiatu Koszalińskiego zadania zarządzania 

drogami powiatowymi nr 3531Z, 3561Z i 3562Z w zakresie utrzymania czystości, 



2 
 

pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości w ciągu dróg powiatowych w granicach 
administracyjnych Gminy Manowo, 

i) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałej, 

4. Wolne wnioski i informacje. 
5. Odpowiedzi na interpelacje. 
6. Zakończenie. 

 
 
Ad.I.2. Przyjęcie protokołów VIII i IX Sesji Rady Gminy      
Protokół VIII Sesji Rady Gminy przyjęty został 15 głosami za (jednogłośnie). 
Protokół IX Sesji Rady Gminy przyjęty został 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się. 
 
 
Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym 

Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym zajmował się 
następującymi sprawami: 

� 9, 16, 23 i 30 października pełniłem dyżury w Urzędzie Gminy Manowo. 
� 10 października odbyły się w Rosnowie zawody wędkarskie o puchar Przewodniczącego Rady 

Gminy Manowo. 
� 24 października brałem udział w spotkaniu z okazji 55-lecia koła PZW nr 61 w Rosnowie. 
� 6, 13 i 20 listopada pełniłem dyżury w Urzędzie Gminy Manowo. 
� 16 listopada uczestniczyłem w spotkaniu z okazji 40-lecia pracy zawodowej Wójta Gminy 

Manowo. 
� 20 listopada uczestniczyłem w posiedzeniach: Komisji Budżetu i Finansów, Stałych Komisji 

Rady, Nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Manowo. 
 
 
Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 
 

Wójt przekazał następujące informacje: 
� Realizacja inwestycji - zakończyliśmy budowę chodnika w Boninie. Teren był mocno zadrzewiony 

i zakrzaczony. Było mnóstwo korzeni. Robiliśmy to własnym sumptem. Pan Adam miał do pomocy 
kilka osób. Na następnym posiedzeniu przedstawię Państwu kosztorys tego chodnika. Przy okazji 
zakupiliśmy sprzęt, który będzie nam służył w następnych latach (zagęszczarka, urządzenia do 
przycinania płytek). Chodnik jest bardzo solidnie zrobiony.  

� Mamy bardzo duży problem z liśćmi w Boninie. Na wniosek mieszkańca mieliśmy interwencję z 
ochrony środowiska. Musieliśmy znaleźć miejsce na składowanie tych liści. Wyznaczyliśmy 
powierzchnię kilku arów na gminnych gruntach. Zamówienie kontenerów jest bardzo kosztowne. 

� Cewlino będzie w tym roku podłączone do magistrali.  Również rozpoczynamy budowę kanalizacji 
i wodociągu na ulicy Południowej w Kretominie. Jeszcze w tym roku musimy poprawić kilka dróg 
gminnych, ponieważ są nieprzejezdne.  Są to: droga Poziomkowa w Kretominie, część drogi Rolnej 
i Południowej, droga za klubem w Cewlinie. Nowym problemem jest droga (ok. 200 m) za p. 
Miziołkiem, gdzie powstaje 5 nowych domów. Wszystkie drogi śródpolne zostały rozjeżdżone.  

� W Rosnowie jest inwazja dzików – pojawiają się całe watahy. Dzisiaj poinformowałem o tym 
prezesa koła Trop, który ma podjąć jakieś kroki w celu wyeliminowania problemu.  

 
 
 
Ad.I.5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych na ostatniej 
sesji.  
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Lp. Nr uchwały, 
Data uchwały 

Uchwała w sprawie Informacja o realizacji 

1. VIII/65/2015 
25 września 2015 

rozpatrzenia informacji o przebiegu 
wykonania budżetu za I półrocze 2015 roku 

Zrealizowana, została przesłana do  
RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem. 

2. VIII/66/2015 
25 września 2015 

zmian w budżecie gminy na 2015 rok Zrealizowana, została przesłana do  
RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem. Została opublikowana w 
Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zach. 

3. VIII/67/2015 
25 września 2015 

uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy 
Manowo dla części wsi Bonin w obrębie 
Bonin dla jednostek 18U,MN/EC oraz 
19U/MN 

Zrealizowana, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem. 
Została opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zach. 

4. VIII/68/2015 
25 września 2015 

uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części 
wsi Kretomino w obrębie ewidencyjnym 
Kretomino w gminie Manowo dla jednostki 
A-1RU/RM 

Zrealizowana, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem. 
Została opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zach. 

5. VIII/69/2015 
25 września 2015 

uchwalenia „Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej w Gminie Manowo na lata 
2015 -2020” 

Zrealizowana, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem. 

6. VIII/70/2015 
25 września 2015 

opłaty targowej Zrealizowana, została przesłana do  
RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem i została opublikowana w 
Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zach. 

7. VIII/71/2015 
25 września 2015 

sprzedaży nieruchomości W trakcie realizacji, została przesłana 
do  Wojewody 
Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

8. VIII/72/2015 
25 września 2015 

wyrażenia zgody na zawarcie z 
dotychczasowymi najemcami kolejnej 
umowy najmu lokalu użytkowego – 
Ośrodka Zdrowia w Rosnowie 

W trakcie realizacji, została przesłana 
do  Wojewody 
Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

9. VIII/73/2015 
25 września 2015 

opłaty miejscowej Rozstrzygnięcie nadzorcze RIO – 
stwierdzenie nieważności części 
uchwały (§ 6 ust. 3) – część zdania 

10. VIII/74/2015 
25 września 2015 

wysokości stawek podatku od 
nieruchomości 

Zrealizowana, została przesłana do  
RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem i została opublikowana w 
Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zach. 

11. VIII/75/2015 
25 września 2015 

wysokości stawek podatku od środków 
transportowych 

Rozstrzygnięcie nadzorcze RIO – 
stwierdzenie nieważności części 
uchwały objętej § 1 (niektóre stawki)  

12. VIII/76/2015 
25 września 2015 

określenia metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki opłaty 

Zrealizowana, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem. 
Została opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zach. 

13. VIII/77/2015 
25 września 2015 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 
gminnych na cele niezwiązane z potrzebami 
ruchu drogowego 

Zrealizowana, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem. 
Została opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zach. 



4 
 

14. VIII/78/2015 
25 września 2015 

regulaminu dostarczania wody i odbioru 
ścieków na terenie Gminy Manowo 

Zrealizowana, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem. 
Została opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zach. 

15. VIII/79/2015 
25 września 2015 

określenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla publicznych i niepublicznych 
przedszkoli oraz innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych przez osoby 
prawne  inne niż jednostka samorządu 
terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie 
Gminy Manowo oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich wykorzystania 

Zrealizowana, została przesłana do  
RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem i została opublikowana w 
Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zach. 

16. VIII/80/2015 
25 września 2015 

sprzedaży prawa własności działki gruntu W trakcie realizacji, została przesłana 
do  Wojewody 
Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

17. VIII/81/2015 
25 września 2015 

wyboru ławników do Sądu Okręgowego w 
Koszalinie 

Zrealizowana, została przesłana do  
Wojewody Zachodniopomorskiego w 
celu zbadania zgodności z prawem. 

18. IX/82/2015 
20 listopada 2015 

emisji obligacji komunalnych gminy 
Manowo 

W trakcie realizacji, została przesłana 
do  RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem 

19. IX/83/2015 
20 listopada 2015 

zmian w budżecie gminy Manowo na 2015 
rok 

W trakcie realizacji, została przesłana 
do  RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem 

20. IX/84/2015 
20 listopada 2015 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Manowo na lata 2015-2028 

W trakcie realizacji, została przesłana 
do  RIO w celu zbadania zgodności z 
prawem 

 

 
 
 
Ad.I.6. Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 
 

Brak 
 
 
Ad.I.7.  Interpelacje i zapytania 
 

Radna Joanna Czerwiak:  
� Proszę o doraźny remont odcinka drogi od drogi krajowej nr 11 do leśniczówki w Grzybnicy. 

 
Radny Tomasz Padykuła:  

� W budżecie wpisane jest zadanie dot. oświetlenia boiska. Proszę przy tej okazji pamiętać 
również o skrzynce elektrycznej (przyłącze elektryczne). 

 
Wójt: dzisiaj nie ma innej możliwości – najpierw będzie skrzynka, a później oświetlenie. 
 
Radny Tomasz Padykuła:  

� Prosimy o przywiezienie ziemi na teren wokół przystanku oraz naprawę chodnika przy 
przystanku. 

� Skierowałem pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie odcinka drogi od Wyszeborza 
do Lubiatowa i otrzymałem odpowiedź, której kopię przekazałem p. Wójtowi. Czy coś 
wiadomo w tym temacie? 
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Radny Stanisław Turowski:  
� Prosimy o naprawę dróg w Boninie pomiędzy blokami 30 i 28 oraz 28 i 26. Są to 40-metrowe 

odcinki dróg, które należy wyrównać i uzupełnić ubytki.  
 
Roman Kłosowski – Wójt Gminy: do naprawy tych dróg potrzebny jest ciężki sprzęt. Równiarka 
jedzie na kołach, natomiast wał przewożony jest na lawecie. Nieraz koszt przewozu wału przewyższa 
trzykrotnie koszy materiału i robocizny.  
 
Radny Michał Bamburak: 

� Kiedy będą w Cewlinie frezowane korzenie  po wycince drzew. Czy to zostanie zrobione w 
tym roku? 

� Wykonanie chodnika na początku drogi brukowej (ok. 20 m) – ten teren należy do gminy. 
Chodzi o bezpieczeństwo dzieci, które w tym miejscu oczekują na autobus. Koszty nie będą 
duże.   

  
Radny Mirosław Pawlak:  

� Rodzice dzieci z gimnazjum zgłaszają prośbę do przewoźnika, aby autobus chwilę poczekał na 
dzieci -  by mogły się przemieścić, ubrać i dotrzeć do autobusu. Niektórzy wybiegają po 
zajęciach jak stoją, a niektóre dzieci nie zdążają. 

� Brak oświetlenia przy garażach za Orlikiem – to kwestia wymiany żarówek. 
� Mieszkańcy zgłaszają się z problemem opłat za ciepłą wodę i obciążają odpowiedzialnością 

gminę. Proszę Prezesa o wyjaśnienie tej sytuacji z zarządcą. Mieszkańcy twierdzą, że nie byli 
powiadomieni o podwyżce stawek.  

 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: do mnie również wpłynęło dużo zgłoszeń. Proponuję zrobić w 
grudniu spotkanie z zarządem wspólnot. Uwagi dotyczą wzrostu opłaty stałej, przedwczesnego 
naliczania opłat (zamiast od lipca naliczono od stycznia), itd. To wszystko trzeba wyjaśnić.  
 
Radny Andrzej Sokalski: 
� Lampy nad przejściem nad drogą nr 11 nadal nie świecą.  
� Wójt informował, że zarządcy dróg domówili się w sprawie skrętu do Kretomina, ale nic w tej 

sprawie się nie dzieje.   
 
 
 
Ad.I.8. Trybuna obywatelska 
 

Robert Murii – prezes Spółki Elektrociepłownia Rosnowo:  
� Tydzień temu skończyła się u nas inspekcja ochrony środowiska na ciepłowni i oczyszczalni 

ścieków w Rosnowie. Protokół kontroli jest do wglądu w sekretariacie. W związku z 
działalnością Spółki nie ma żadnego mandatu ani zaleceń – to jest dla mnie bardzo istotne, 
ponieważ spełniamy wszystkie normy.  

� Budowa nowej oczyszczalni ścieków – podpisaliśmy umowę z Wojewódzkim Funduszem 
Ochrony Środowiska. Została nam przydzielona pożyczka. Kwota pożyczki będzie brana pod 
uwagę przy rozstrzygnięciu przetargu. Prawdopodobnie w grudniu ogłosimy przetarg, 
rozstrzygniemy w połowie stycznia.  

� Ciepła woda – ta sprawa dotyczy dwóch wspólnot (nr 12 i nr 15). Miałem spotkania z tymi 
wspólnotami. Od 2012 roku Spółka nie podniosła ceny wody. W styczniu 2015 roku zostały 
podpisane nowe umowy, które zawierają nowe warunku dostarczania ciepła – zmieniły się moce 
zamówione. Moce zamówione spisywaliśmy przez 2 lata z liczników elektronicznych każdego 
budynku, dzieliliśmy przez rok i wyliczyliśmy średnią dla każdego budynku. Te moce 
zamówione w styczniu 2015 r. zostały zmienione. Były podwyżki, ale również obniżki. 
Obniżyliśmy w blokach, które miały za duże moce – na to są dokumenty i protokoły. Jestem na 
etapie zamawiania specjalnego urządzenia, które będzie kryzowało przepływ maksymalnej 
zamówionej mocy. Będę musiał na jednym bloku próbnym udowodnić spisywane wartości. 
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Mogą z tego powodu powstać problemy, ponieważ w godzinach szczytu nie będzie ciepłej 
wody.  

 
Jarosław Perczyński – po. Komendanta Straży Gminnej w Manowie:  

� Dziki w Rosnowie – sytuacja jest bardzo poważna, bo nie chodzi o pojedyncze zwierzę – to 
wataha grasująca w rejonach osiedla i ogrodów działkowych. Stwarzają zagrożenie dla 
mieszkańców oraz dokonują szkód materialnych (ryją drogi dojazdowe do ogródków 
działkowych, rozrywają płoty i wchodzą na ogrody działkowe). Skontaktujemy się w tej sprawie 
z kołem łowieckim Trop, ze strzelnicą w Manowie, strażą leśną i Nadleśnictwem Manowo. 
Wspólnymi siłami ten problem można rozwiązać.  

� W październiku strażnicy gminni brali udział w debacie zorganizowanej na rzecz ochrony 
zwierząt zorganizowanej przez oddział Koszalińskie Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami. 
Brali w niej udział miejscowi politycy i posłowie. Podczas debaty niektóre osoby zostały 
odznaczone odznakami „zasłużeni za działalność na rzecz zwierząt”. Między innym takie 
odznaki otrzymaliśmy my – Tomasz Mingoć i moja osoba.  Jest to dowód na naszą wieloletnią 
współpracę z TOZ.  

 
Radny Leszek Kondrat:  

� Dziękuję wszystkim osobom, które pracowały przy budowie chodnika w Boninie – to była 
ciężka praca. Szczególnie chciałbym podziękować p. Jurkowi Hawraniakowi. 

 
Tadeusz Mikulski – Sołtys Sołectwa Wyszebórz:  

� W imieniu mieszkańców budynku 12a w Wyszeborzu dziękuję p. Wójtowi za oświetlenie.  
� Teren w okolicy klubu wiejskiego w Wyszeborzu jest niedoświetlony – prosimy o dodatkową 

lampę.  
 
Anna Walaszek – dyrektor Przedszkola Gminnego w Boninie: dziękuję p. Wójtowi za pomoc w 
zagospodarowaniu parkingu przy przedszkolu Gminnym w Boninie.  
 
 

 

 

I przerwa – 1136 - 1200  

 
 
 
 
Ad.II.1. Zimowe utrzymanie dróg 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy: od ubiegłego roku nic się nie zmieniło poza tym, że jedna z dróg 
powiatowych stała się drogą gminną – droga w Wyszewie. Podpisaliśmy z p. Stasiakiem umowę na 
odśnieżanie tej drogi. Otrzymamy dotację z Zarządu Dróg Powiatowych na utrzymanie chodników. Z 
PZD dostaniemy mieszankę z solą do posypywania chodników. W 50% mamy osoby, które będą 
odśnieżały w ramach umów, które jeszcze mają z UG Manowo – chodzi o miejscowości: Bonin, 
Kretomino, Manowo i Wyszebórz. Na pozostałe miejscowości domówimy się z sołtysami.  
Jesteśmy przygotowani do sezonu zimowego. Do niektórych miejscowości p. Agnieszka zamówiła 
pojemniki na mieszankę piaskowo-solną. W ciągu najbliższych 2 lat chcemy sukcesywnie doprowadzić 
do tego, aby w każdej miejscowości takie pojemniki były.  
 
Agnieszka Gawrońska – inspektor ds. gospodarki odpadami: naszą gminę będą obsługiwały trzy firmy: 

• Łukasz Markiewicz – Manowo, Cewlino, Kopanica 
• Aleksander Markiewcz – Bonin, Kretomino, Policko, Wyszebórz 
• Marek Stasiak – Wyszewo, Wyszebórz, Wiewiórowo, Grzybnica, Grzybniczka, Zacisze, 

Poniki, Rosnowo, Jagielno, Kliszno, Lisowo.  
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Firmy te zostały wybrane w ubiegłym roku w ramach przetargu na odśnieżanie. Umowy są podpisane 
do 30 kwietnia 2017 roku. Wszystkie firmy dysponują zapleczem technicznym typu: pług, sprzęt do 
usuwania śliskości. Pan Łukasz Markiewicz posiada również koparko-ładowarkę do usuwania zatorów 
śnieżnych. Jest ustalone, że każdy mieszkaniec może zgłosić do sołtysa potrzebę odśnieżenia, a sołtys 
zgłasza do operatora. Od 1 stycznia będziemy odśnieżać również drogę w Wyszewie. Mieszanki solno-
piaskowej będziemy mieć pod dostatkiem. Zostały zamówione 4 pojemniki na piasek – 3 do Manowa i 
1 do Wyszeborza. Sukcesywnie będą dostarczane pojemniki do pozostałych miejscowości.  
 
 
 
Ad.II.2. Rozpatrzenie projektu budżetu gminy na 2016 rok 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy: ten projekt budżetu został złożony do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Chciałbym się odnieść tylko do uwag, które zostały wniesione na Komisji Budżetu i 
Finansów. Obiecałem, że budżety rad sołeckich będą z roku na rok wzrastać. W drugim półroczu 2016 
roku podniesione będą o 30%. Przewodnicząca KBiF prosiła, aby zabezpieczyć w budżecie kwotę dla 
szkół na realizację programów (wkład własny) – dlatego proponuję 10.000 zł. Środki na te cele zostaną 
przeznaczone z pozycji zapisanej w budżecie „Gwarancja spłaty pożyczki przez Elektrociepłownię” – 
171.000 zł. Tu nie ma żadnego zagrożenia, że Spółka tej pożyczki nie spłaci, ale jest taki wymóg 
ustawowy i gmina jest gwarantem. Tą kwotą będziemy mogli zadysponować sukcesywnie po 30 
czerwca. Część tych środków przeznaczymy na remont pierwszego piętra Urzędu Gminy. Na cmentarz 
w Wyszewie również będą środki.  
 
Wniosków i zapytań do projektu budżetu nie zgłoszono. 
 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: uwagi i wnioski do budżetu można zgłaszać do następnej sesji. 
 
 
Ad.II.3. Podjęcie uchwały w sprawie: 

 
a) przyjęcia „Programu i zasad współpracy Gminy Manowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2016”, 
 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 20 listopada 2015 roku. Czy do tego projektu uchwały są 
jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr X/85/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

b) wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 20 listopada 2015 roku. Czy do tego projektu uchwały są 
jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr X/86/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

c) sprzedaży lokalu mieszkalnego, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 20 listopada 2015 roku. Czy do tego projektu uchwały są 
jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr X/87/2015, podjęta została jednogłośnie.   
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Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

d) wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 20 listopada 2015 roku. Czy do tego projektu uchwały są 
jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr X/88/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

e) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami kolejnej umowy 
najmu lokalu użytkowego – Ośrodka Zdrowia w Manowie, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 20 listopada 2015 roku. Czy do tego projektu uchwały są 
jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr X/89/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

f) opłaty miejscowej, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 20 listopada 2015 roku. Czy do tego projektu uchwały są 
jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr X/90/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

g) wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 20 listopada 2015 roku. Czy do tego projektu uchwały są 
jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr X/91/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

h) wyrażenia zgody na przyjęcie od Powiatu Koszalińskiego zadania zarządzania 
drogami powiatowymi nr 3531Z, 3561Z i 3562Z w zakresie utrzymania czystości, 
pielęgnacji zieleni i likwidacji śliskości w ciągu dróg powiatowych w granicach 
administracyjnych Gminy Manowo, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 20 listopada 2015 roku. Czy do tego projektu uchwały są 
jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr X/92/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

i) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałej, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 20 listopada 2015 roku. Czy do tego projektu uchwały są 
jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – przechodzimy do głosowania. 
 
Uchwała otrzymała Nr X/93/2015, podjęta została jednogłośnie.   
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
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Ad.II.4. Wolne wnioski i informacje 
 

Jan Prus – Przewodniczący Rady:  
� Towarzystwo Miłośników Kolejki Wąskotorowej przysłało do Rady zaproszenie na spotkanie 

w dniu 28 listopada o godz. 11.00 (Dworzec przy ul. Kolejowej w Koszalinie) z okazji 117 
rocznicy otwarcia Koszalińskiej Kolei Wąskotorowej oraz Dnia Kolejarza.  

� Zespół Zgoda z okazji 30-lecia powstania zespołu folklorystycznego nadesłał podziękowania 
za finansowanie zespołu i wszelką pomoc.  

� Do wiadomości Rady wpłynął protokół kontroli RIO. Stwierdzono sporo naruszeń ustawy o 
finansach publicznych, dotyczących przekroczenia kwoty wskaźników oraz ewidencji i 
sprawozdawczości. Protokół jest do wglądu w biurze Rady.  

� Kolejne posiedzenie Komisji odbędzie się 18 grudnia o godz. 13.00 natomiast sesja 30 grudnia 
o godz. 11.00. 

 
Roman Kłosowski - Wójt Gminy: 

� W przetargu sprzedaliśmy działkę w Cewlinie (oczko wodne). Było sześć ofert. Pani z 
Koszalina została nabywcą tej działki. Pozostałe oferty były z innych rejonów Polski. 
Sprzedaliśmy ją za niecałe 270.000 zł.  

 
Radny Mirosław Pawlak: w ramach dyżuru radnego zapraszam radcę prawnego z Koszalina, który 
udziela bezpłatnych porad dla obywateli w Rosnowie w klubie osiedlowym. Zainteresowanie na razie 
jest małe, ale mam nadzieję, że się rozpropaguje. Jeżeli ktokolwiek z terenu gminy potrzebuje 
nieodpłatnej profesjonalnej porady prawnej, to zapraszam. Kolejne spotkanie z radcą będzie 10 
grudnia w klubie w godzinach popołudniowych (17.30). 
 
 
 
Ad.II.5. Odpowiedzi na interpelacje 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- J. Czerwiak: 

� Droga do leśniczówki – to jest niewielki odcinek drogi. W najbliższych 2 tygodniach 
naprawimy te odcinki dróg.  

- T. Padykuły: 
� Oświetlenie boiska – najpierw będzie skrzynka, potem licznik, a następnie lampy.  
� Transport ziemi – postaramy się przywieźć jedną przyczepę. 
� Droga do Lubiatowa – Dyrektorowi PZD zależało na tej petycji dlatego, że gdy dojdzie do 

wycinki drzew i ewentualnych protestów mieszkańców, będzie miał dokument, że o drogę 
wnioskowali mieszkańcy. Dyrektor tę drogę przebuduje własnym sumptem, ale tak, żeby 
była przejezdna. Starosta nie wiedział o tych kuluarach i odpowiedział w sposób służbowy.  

- S. Turowskiego: 
� Naprawa dróg w Boninie – postaramy się zrobić, o ile da się ściągnąć sprzęt. 

- M. Bamburaka: 
� Frezowanie korzeni – to jest sygnał np. dla naszej Spółki na przyszłość, że taką frezarkę 

warto mieć. Na naszym terenie jest tylko 1 firma – PZD, który zakupił to urządzenie na 
swoje potrzeby. Możemy liczyć na współpracę z PZD – na wycięcie kilku korzeni (nie 
wszystkich). W Kretominie również jest taka potrzeba. 

� Chodnik w Cewlinie – rozmawiałem na ten temat z p. Sołtys. Jest to krótki odcinek i teren 
ten należy do gminy. 

- M. Pawlaka: 
� Odjazd autobusu szkolnego – przekażemy tę informację przewoźnikowi. Trzeba też 

wyczulić opiekunki, żeby trochę ponagliły dzieci. 
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� Oświetlenie przy garażach w Rosnowie – zostało to przekazane p. Michalskiemu. Ostatnio 
ma dosyć poważną inwestycję i jest bardzo zajęty. Obiecuję, że naprawimy oświetlenie 
Rosnowie (na placu zabaw 2 lamy, koło bloku nr 11, koło garaży).  

- A. Sokalskiego: 
� Przejście w Kretominie – jest dokumentacja i p. Michalski otrzymał zlecenia. Jak skończy 

obecne zadanie przystąpi do wykonania prac w gminie Manowo.  
� Skrzyżowanie w Kretominie – to jest odcinek 15 m i należy do PZD, przy najbliższej okazji 

będzie zrobiony.  
 
 

 
 
Ad.II.6. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął Obrady X Sesji Rady 
Gminy Manowo. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 

 


